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BRM.0002.7.2022 

 

Protokół Nr XLIV/22 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 29 września 2022 r. 

 

Sesja odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. 

J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 15 radnych.  

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, zastępca burmistrza Aneta Furmańska, sekretarz Dorota 

Kubiś, skarbnik Iwona Czarnota, radca prawny Kazimierz Wlazło oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom.  

Poinformował zebranych, że obrady Rady Miejskiej w Szydłowcu są transmitowane za pomocą 

urządzeń  rejestrujących obraz i dźwięk. Państwa uczestnictwo w Sesji Rady Miejskiej jest 

w pełni dobrowolne.  Uczestnicząc w obradach Rady Miejskiej wyrażacie Państwo zgodę na 

przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w tym wizerunku. Nagrania 

zapisane na nośnikach danych będą archiwizowane zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie 

przepisami prawa. Osoba, której dane są przetwarzane posiada prawo dostępu do treści swoich 

danych oraz prawo ich sprostowania, ma prawo wniesienia skargi do  organu nadzorczego, tj. 

Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych, w przypadku gdy uzna, że przetwarzanie danych 

narusza obowiązujące przepisy prawa z zakresu ochrony danych osobowych.  

 

Przewodniczący obrad poprosił o potwierdzenie obecności radnych w systemie 

elektronicznym – załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu.   

 

Ad 2. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa odczytał porządek sesji:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXVII/273/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 28 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2022 – 2035; 

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2022 

Nr XXXVII/274/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021 roku; 

3) nadania nazwy ulicom położonym na terenie miasta Szydłowiec.  

5. Informacja z przebiegu wykonania budżetu Gminy Szydłowiec, kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowe oraz przebiegu realizacji wykonania planu finansowego 

instytucji kultury za I półrocze 2022 r.  

6. Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 

Zespół w Radomiu w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Szydłowca informacji 

o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze roku 2022, kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, a także o przebiegu realizacji planu finansowego 

instytucji kultury.  

7. Interpelacje i zapytania radnych. 
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8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś w imieniu Burmistrza złożyła wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad pkt 4 ppkt 1 tj. projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości oraz zmianę kolejności podejmowanych projektów uchwał w następujący 

sposób pkt 4 ppkt 3 staje się ppkt 2, ppkt 1 staje się ppkt 3, ppkt 2 staje się ppkt 4. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Dorota Jakubczyk zapytała, czy zgodnie 

z wprowadzoną zmianą projekt uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian w uchwale 

Nr XXXVII/273/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2022 – 2035 będzie procedowany 

przed projektem uchwały w spawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy 

Szydłowiec na rok 2022 Nr XXXVII/274/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 

2021 roku. 

 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś potwierdziła, przedstawiając następującą kolejność:  

1) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości; 

2) nadania nazwy ulicom położonym na terenie miasta Szydłowiec;  

3) wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXVII/273/21 Rady Miejskiej 

w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2022 – 2035; 

4) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2022 

Nr XXXVII/274/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021 roku. 
 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek 

o wprowadzenie zmiany do porządku obrad– załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 3. 

Burmistrza Szydłowca Artur Ludew przedstawił informację z prac Burmistrza Szydłowca 

pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu od 22 czerwca 2022 r. do 29 września 2022 r. 

W okresie od 22 czerwca 2022 r. do 28 września 2022 r. wydano 34  Zarządzenia, w tym: 

 

1.Zarządzenie Nr 90/22 z dnia 27 czerwca 2022 r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

w trybie bezprzetargowym na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego, stanowiącego 

własność gminy Szydłowiec; 

2.Zarządzenie Nr 91/22 z dnia 29 czerwca 2022 r. w sprawie  powołania komisji opiniującej 

kandydatów na stanowisko Referenta w Wydziale Finansowym w Urzędzie Miejskim 

w Szydłowcu; 

3.Zarządzenie Nr 92/22 z dnia 30 czerwca 2022 r. w sprawie wprowadzenia zmian w planie 

dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu administracji 

rządowej na rok 2022; 

4.Zarządzenie Nr 93/22 z dnia 30 czerwca 2022 r. w sprawie  zmiany Zarządzenia Nr 49/22 

Burmistrza Szydłowca z dnia 29 kwietnia 2022 r. w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla rachunku wydzielonego środków na cele związane z finansowaniem 

lub dofinansowaniem realizacji zadań na rzecz pomocy Ukrainie, w szczególności 

obywatelom Ukrainy dotkniętym konfliktem zbrojnym na terytorium Ukrainy, w tym 

zadań realizowanych na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej, jak i poza nim; 

5.Zarządzenie Nr 94/22 z dnia 30 czerwca 2022 r. w sprawie powołania Komisji 

Egzaminacyjnej dla nauczyciela ubiegającego się o awans na stopień nauczyciela 
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mianowanego; 

6.Zarządzenie Nr 95/22 z dnia 30 czerwca 2022 r. w sprawie powołania Komisji 

Egzaminacyjnej dla nauczyciela ubiegającego się o awans na stopień nauczyciela 

mianowanego; 

7. Zarządzenie Nr 96/22 z dnia 14 lipca 2022 r. w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu 

ofert na realizację w roku 2022 zadań własnych gminy w zakresie realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii; 

8.Zarządzenie Nr 97/22 z dnia 18 lipca 2022 r. w sprawie wprowadzenia zmian w planie 

dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu administracji 

rządowej na rok 2022; 

9.Zarządzenie Nr 98/22 z dnia 18 lipca 2022 r. w sprawie: wprowadzenia ogólnych zasad 

oraz planu kont dla realizowanego Projektu pn.: „Termomodernizacja budynku 

Przedszkola Samorządowego Nr 2 „Mali Odkrywcy” z Oddziałami Integracyjnymi 

w Szydłowcu”, współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego w ramach Osi Priorytetowej XII REACT-EU dla Mazowsza Działania 

12.1 REACT-EU dla termomodernizacji budynków użyteczności publicznej na 

Mazowszu Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 

2014-2020; 

10.Zarządzenie Nr 99/22 z dnia 18 lipca 2022r.w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonej do najmu w trybie bezprzetargowym na okres 3 lat, 

położonej w Szydłowcu; 

11.Zarządzenie Nr 100/22 z dnia 18 lipca 2022 r. w sprawie zmiany Zarządzenia Nr 49/22 

Burmistrza Szydłowca z dnia 29 kwietnia 2022r. w sprawie ustalenia planu finansowego 

dla rachunku wydzielonego środków na cele związane z finansowaniem lub 

dofinansowaniem realizacji zadań na rzecz pomocy Ukrainie, w szczególności 

obywatelom Ukrainy dotkniętym konfliktem zbrojnym na terytorium Ukrainy, w tym 

zadań realizowanych na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej, jak i poza nim; 

12.Zarządzenie Nr 101/22 z dnia 25 lipca 2022 r. w sprawie ogłoszenia przetargu na 

sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Zastronie gmina 

Szydłowiec oznaczonej numerem działki 126/1 oraz powołania komisji przetargowej; 

13.Zarządzenie Nr 102/22 z dnia 25 lipca 2022 r. w sprawie ogłoszenia przetargu na 

sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w Szydłowcu oznaczonej numerem 

działki 1112 oraz powołania komisji przetargowej; 

14.Zarządzenie Nr 103/22 z dnia 25 lipca 2022 r. w sprawie ogłoszenia przetargu na 

sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w Szydłowcu oznaczonej numerem 

działki 5731 oraz powołania komisji przetargowej; 

15.Zarządzenie Nr 104/22 z dnia 25 lipca 2022 r. w sprawie ustalenia terminu składania 

wniosków o przyznanie w roku szkolnym 2022/2023 pomocy uczniom 

niepełnosprawnym w formie dofinansowania zakupu podręczników, materiałów 

edukacyjnych i materiałów ćwiczeniowych; 

16.Zarządzenie Nr 105/22 z dnia 26 lipca 2022 r. w sprawie powołania komisji opiniującej 

kandydatów na stanowisko Podinspektora w Wydziale Funduszy Strukturalnych 

I Strategii Rozwoju w Urzędzie Miejskim w Szydłowcu; 

17.Zarządzenie Nr 106/22 z dnia 28 lipca 2022 r. w sprawie ogłoszenia IV przetargu na 

sprzedaż nieruchomości gruntowych położonych w Zdziechowie gmina Szydłowiec 

oznaczonych numerami działek 232/1 i 232/4 oraz powołania komisji przetargowej; 

18.Zarządzenie Nr 107/22 z dnia 29 lipca 2022 r. w sprawie wprowadzenia zmian w planie 

dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu administracji 

rządowej na rok 2022; 
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19.Zarządzenie Nr 108/22 z dnia 8 sierpnia 2022 r. w sprawie powołania składu Komisji 

rozpatrującej oferty złożone w otwartym konkursie ofert na realizację zadania 

publicznego w 2022 roku; 

20.Zarządzenie Nr 109/22 z dnia 12 sierpnia 2022 r. w sprawie powołania Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii; 

21.Zarządzenie Nr 110/22 z dnia 25 sierpnia 2022 r. w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem działki 5699/17 przeznaczonej do 

dzierżawy w trybie bezprzetargowym na okres 3 lat, położonej w Szydłowcu przy ul. 

Parkowej; 

22.Zarządzenie Nr 111/22 z dnia 25 sierpnia 2022 r. zmieniające zarządzenie w sprawie 

określenia Instrukcji użytkowania pojazdów służbowych i gospodarki paliwami 

płynnymi oraz ustalenia norm zużycia paliwa w samochodach służbowych; 

23.Zarządzenie Nr 112/22 z dnia 25 sierpnia 2022 r. w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości gruntowej przeznaczonej do dzierżawy w trybie bezprzetargowym na 

okres 3 lat, położonej w Szydłowcu; 

24.Zarządzenie Nr 113/22 z dnia 29 sierpnia 2022r. w sprawie przedstawienia informacji 

o przebiegu wykonania budżetu Gminy Szydłowiec, kształtowania się wieloletniej 

prognozy finansowej oraz przebiegu realizacji wykonania planu finansowego instytucji 

kultury za I półrocze 2022 roku; 

25.Zarządzenie Nr 114/22 z dnia 30 sierpnia 2022r. w sprawie powierzenia stanowiska 

dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. gen. Stefana Roweckiego „Grota” 

w Wysokiej; 

26.Zarządzenie Nr 115/22 z dnia 31 sierpnia 2022r. sprawie wprowadzenia zmian w planie 

dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu administracji 

rządowej na rok 2022; 

27.Zarządzenie Nr 116/22 z dnia 1 września 2022r. zmieniające zarządzenie w sprawie 

określenia Instrukcji użytkowania pojazdów służbowych i gospodarki paliwami 

płynnymi oraz ustalenia norm zużycia paliwa w samochodach służbowych; 

28.Zarządzenie Nr 117/22 z dnia 13 września 2022r. w sprawie wyznaczenia nauczycielado 

zastępowania Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. gen. Stefana Roweckiego 

„Grota” w Wysokiej; 

29.Zarządzenie Nr 118/22 z dnia 26 września 2022r. w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości gruntowych przeznaczonych do sprzedaży, położonych w miejscowości 

Wola Korzeniowa gmina Szydłowiec oznaczonych numerami działek 912, 914, 915, 

916 i 913; 

30.Zarządzenie Nr 119/22 z dnia 26 września 2022r. w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości gruntowej przeznaczonej do sprzedaży, położonej w miejscowości 

Zdziechów gmina Szydłowiec oznaczonej numerem działki 232/3; 

31.Zarządzenie Nr 120/22 z dnia 26 września 2022r. w sprawie  zatwierdzenia regulaminu 

korzystania z usługi bezpłatnego dostępu do sieci „WIFI4EU Szydlowiec”; 

32. Zarządzenie Nr 121/22 z dnia 26 września 2022r. w sprawie zmiany Załącznika do 

Zarządzenia Nr 53/16 Burmistrza Szydłowca z dnia 16.03.2016r. w sprawie 

zatwierdzenia wykazu lokali stanowiących mieszkaniowy zasób Gminy Szydłowiec, 

zmienionego Zarządzeniem Nr 200/17 Burmistrza Szydłowca z dnia 5 grudnia 2017r. 

oraz Zarządzeniem Nr 47/20 Burmistrza Szydłowca z dnia 24 marca 2020r; 

33. Zarządzenie Nr 122/22 z dnia 26 września 2022r. w sprawie  ustalenia wysokości stawek 

czynszu w lokalach wschodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Szydłowiec; 

33. Zarządzenie Nr 123/22 z dnia 26 września 2022r.  w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości gruntowej zabudowanej przeznaczonej do użyczenia w trybie 
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bezprzetargowym na okres 3 lat, położonej w miejscowości Wysocko gmina 

Szydłowiec Szydłowiec; 

II. W okresie 22 czerwca 2022 roku do 3 sierpnia 2022 roku przekazano do Rady Miejskiej 

w Szydłowcu następujące projekty uchwał w sprawie: 

1.wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXVII/273/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 

grudnia 2021r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2022 

– 2035; 

2.wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2022 

Nr XXXVII/274/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021 roku; 
3.określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli pedagogów, 

pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców 

zawodowych i innych nauczycieli specjalistów, nauczycieli przedszkoli i innych placówek 

przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze oraz 

nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze w przedszkolach i szkołach 

prowadzonych przez Gminę Szydłowiec oraz określenia trybu, warunków i przypadków, 

w których nauczycielowi zatrudnionemu w pełnym wymiarze zajęć można obniżyć 

tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin; 
4.wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie Gminie Skarżysko-Kamienna mienia Gminy 

Szydłowiec; 
5.przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru - 

Strefa historyczna centrum S1 w mieście Szydłowcu; 
6.przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego północno-

wschodniej części miasta Szydłowiec. 
III. W okresie od 4 sierpnia 2022 roku do 28 września 2022 roku przekazano do Rady 

Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty uchwał w sprawie: 
1.wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXVII/273/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 

grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2022 

– 2035; 

2.wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2022 

Nr XXXVII/274/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021 roku; 

3. nadania nazwy ulicom położonym na terenie miasta Szydłowiec; 

4. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

 

IV. W okresie od  22 czerwca do 28 września 2022 roku wydano: 

• jedną decyzję umorzeniową z tytułu podatku od nieruchomości od osoby fizycznej na 

łączną kwotę 226,25 zł (słownie dwieście dwadzieścia sześć złotych i dwadzieścia pięć 

groszy)  oraz odsetki w kwocie 14,00 zł (słownie czternaście złotych). 

• pięć decyzji umorzeniowych z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi  na łączną kwotę 767,20 zł (słownie siedemset sześćdziesiąt siedem 

złotych i dwadzieścia groszy) oraz odsetki w kwocie  90,00zł (słownie dziewięćdziesiąt 

złotych). 

V. Informacja z realizacji Uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych na sesji w dniu 

22 czerwca 2022 roku. 
1. Uchwała nr XLII/303/22 w sprawie zmiany uchwały nr XXXIX/283/22 Rady Miejskiej 

w Szydłowcu z dnia 14 marca 2022 r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie - 

uchwała   w trakcie realizacji; 
2. Uchwała nr XLII/304/22 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu w roku 

budżetowym 2022 - uchwała w trakcie realizacji; 
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3. Uchwała nr XLII/305/22 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXVII/273/21 

Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2022 – 2035 - uchwała   w trakcie realizacji; 

4. Uchwała nr XLII/306/22 w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy 

Szydłowiec na rok 2022 Nr XXXVII/274/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 

2021 roku - uchwała w trakcie realizacji; 

5.Uchwała nr XLII/307/22 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie 

pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Szydłowiec na cele niezwiązane 

z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego – uchwała zrealizowana; 

6.Uchwała nr XLII/308/22 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Szydłowiec na rok szkolny 2022/2023 – uchwała zrealizowana; 

7.Uchwała nr XLII/309/22 w sprawie nadania nazwy rondu położonemu na terenie miasta 

Szydłowca – uchwała zrealizowana; 

8. Uchwała nr XLII/310/22 w sprawie nadania nazwy rondu położonemu na terenie miasta 

Szydłowca – uchwała zrealizowana; 

9. Uchwała nr XLII/311/22 w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Szydłowca – 

uchwała zrealizowana; 
10. Uchwała nr XLII/312/22 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Burmistrza 

Szydłowca z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego za 2021 rok - uchwała 

zrealizowana; 
11. Uchwała nr XLII/313/22  sprawie udzielenia Burmistrzowi Szydłowca absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok - uchwała zrealizowana; 

VI. Informacja z realizacji Uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych na Sesji w dniu 

4 sierpnia 2022 roku: 
1. Uchwała nr XLIII/314/22 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXVII/273/21 

Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2022 – 2035 - uchwała w trakcie realizacji; 
2. Uchwała nr XLIII/315/22 w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy 

Szydłowiec na rok 2022 Nr XXXVII/274/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 

2021 roku - uchwała w trakcie realizacji; 

3. Uchwała nr XLIII/316/22 w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych i innych nauczycieli specjalistów, 

nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami 

obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze oraz nauczycieli, którym powierzono stanowiska 

kierownicze w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Szydłowiec oraz 

określenia trybu, warunków i przypadków, w których nauczycielowi zatrudnionemu w pełnym 

wymiarze zajęć można obniżyć tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin – uchwała 

zrealizowana; 
4. Uchwała nr XLIII/317/22 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie Gminie 

Skarżysko-Kamienna mienia Gminy Szydłowiec  – uchwała zrealizowana; 
5.Uchwała nr XLIII/318/22 przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru - Strefa historyczna centrum S1 w mieście Szydłowcu - Wojewoda 

Mazowiecki rozstrzygnięciem nadzorczym z dnia 11 sierpnia 2022 roku stwierdził nieważność 

uchwały , w odniesieniu do sformułowania: „(…) zmiany (…)”; 
 § 1, w odniesieniu do sformułowania: „(…) zmiany (…)”; 

 § 2, w odniesieniu do sformułowania: „(…) zmianą (…)”- uchwała w trakcie realizacji. 

6.Uchwała nr XLIII/319/22 przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północno-wschodniej części miasta Szydłowiec - Wojewoda Mazowiecki 
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rozstrzygnięciem nadzorczym z dnia 11 sierpnia 2022 roku stwierdził nieważność uchwały , 

w odniesieniu do sformułowania: „(…) zmiany (…)”; 
 § 1, w odniesieniu do sformułowania: „(…) zmiany (…)”; 

 § 2, w odniesieniu do sformułowania: „(…) zmianą (…)”- uchwała w trakcie realizacji; 
Wszystkie uchwały w ustawowym terminie 7 dni zostały przekazane do właściwego dla 

nich organu nadzoru. 

 

Ad 4 pkt 1. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Zarządu Dróg Michał Kwiatek przedstawił 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości wraz z uzasadnieniem. 

Przedmiotem nabycia jest nieruchomość stanowiąca własność osoby fizycznej, oznaczona w ewidencji 

gruntów i budynków jako działka nr 3426/3 o powierzchni 0,0020 ha położona w Szydłowcu, Nabycie 

przez Gminę Szydłowiec powyższej działki jest konieczne w związku 

z realizacją inwestycji celu publicznego ujętej w budżecie Gminy Szydłowiec na rok 2022 
pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej oraz ciśnieniowej z przepompowniami 

ścieków w ul. Książek Nowy, Książek Stary i Książek Majdowski”, gdyż na nabywanej działce 

ma zostać zlokalizowana przepompownia ścieków. W dniu 24 czerwca 2022 r., uprawniony 

rzeczoznawca majątkowy sporządził operat szacunkowy określający wartość nieruchomości na kwotę 

1400,00 zł. W związku z żądaniem przez właścicieli kwoty 5000,00 zł, która to przewyższa kwotę 

określoną w operacie szacunkowym o ponad 40 % konieczne jest uzyskanie zgody Rady Miejskiej 

w Szydłowcu na nabycie ww. nieruchomości. Z uwagi na powyższe, podjęcie przedmiotowej uchwały 

jest w pełni uzasadnione. 
 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 4 pkt 2. 

Radna Anna Majstrak przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicom 

położonym na terenie miasta Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. W wyniku budowy 

Obwodnicy Szydłowca drogi ekspresowej S7, wzdłuż obwodnicy utworzone zostały jezdnie, 

przy których zlokalizowane są nieruchomości zabudowane budynkami mieszkalnymi 

i usługowymi. W związku z powyższym niezbędne jest nadanie im nazw, aby w przyszłości 

móc nadawać numery porządkowe dla istniejących i nowo wybudowanych nieruchomości oraz 

stworzyć ład przestrzenny w numeracji porządkowej. Zgodnie z art. 18 ust 2 pkt 13 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, do wyłącznej właściwości rady gminy należy 

podejmowanie uchwał w sprawach herbu gminy, nazw ulic i placów będących drogami 

publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych w rozumieniu ustawy z dnia 21 marca 1985 r. 

o drogach publicznych, a także wznoszenia pomników. Z powyższych względów podjęcie 

niniejszej uchwały jest uzasadnione. Projekt uchwały podpisali następujący radni: Anna 

Majstrak, Adam Pietras, Paweł Surdy, Jadwiga Kopycka, Marek Cegliński  

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk zapytał wnioskodawców, czy 

wystąpiły jeszcze jakieś inne przesłanki, niż te zawarte w uzasadnieniu do projektu uchwały, 

aby grupa radnych zainicjowała taki projekt uchwały. 

 

Radna Anna Majstrak odpowiedziała, że problem dotycz również jej, ponieważ przy tej 

właśnie drodze ma zakład usługowy i ciągle ma problemy z wyjaśnieniem jak mieszkańcy i inni 

klienci mają dojechać do tego zakładu. Osoby które chcą dojechać do zakładu ciągle się mylą, 

ponieważ dotychczasowy adres zakładu to ulica Sadowa 4a, a jak widomo ulica Sadowa jest 

położona w zupełnie innym miejscu. Od ulicy Sadowej nie ma dojazdu, a jedynie od drogi 

obarczającej. W związku z powyższym radna od jakiegoś czasu starała się aby ta droga została 

nazwana. Radna dopytywała, chodziła do różnych przedstawicieli urzędu, którzy pomogli 

radnej podjąć tę decyzję oraz w sporządzeniu projektu uchwały  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk podkreślił, że jak najbardziej jest 

za podjęciem omawianego projektu uchwały, ponieważ dla niego również była to bardzo ważna 

rzecz do realizacji w najbliższym czasie. Przewodniczący zauważył, że złożył w tej sprawie 24 

sierpnia  interpelację i poprosił w nich o jak najszybsze wprowadzenie takiej uchwały oraz 

o wydanie opinii prawnej, którą w późniejszym czasie otrzymał. W dniu 9 września otrzymał 

odpowiedź na złożoną interpelację, w której to Burmistrz poinformował, że w tym samym dniu 

grupa radnych przygotowała taką inicjatywę uchwałodawczą. Przewodniczący skierował 

pytanie do Przewodniczącej Komisji Edukacji, w związku z tym, że pod tą inicjatywą 

uchwałodawczą podpisało się 3 radnych będących członkami Komisji Edukacji. Natomiast na 

posiedzeniu Komisji Edukacji w dniu 31 maja, na którym to Komisja zwracała uwagę na ten 

problem i padła propozycja Przewodniczącej Jadwigi Kopyckiej o nazewnictwie jednej części 

i też Przewodniczący zaproponował kolejną nazwę tj. ulicę Warszawska. Z tej Komisji padł 

wniosek do Urzędu. Przewodniczący zwrócił się do Burmistrza z pytaniem, czy w związku 

z faktem, iż od 31 maja trochę czasu upłynęło, dlatego Przewodniczący chciałby wiedzieć 

z jakiego powodu od tego czasu do Rady Miejskiej nie wpłynęła informacja zwrotna. 

Przewodniczący stwierdził, że nie rozumie tego ponieważ jeżeli pada wniosek z Komisji 

Edukacji, a później część radnych z tej Komisji składa inicjatywę uchwałodawczą to coś tu jest 

nie tak. Z tego co Przewodniczący pamięta takiej informacji zwrotnej nie było, nie pamięta 

jakiejkolwiek informacji z Urzędu, która by mówiła o jakichkolwiek działaniach podjętych 

w tym zakresie jeżeli chodzi o ten projekt uchwały. Chyba, że czegoś nie wie. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiedział, że nie było żadnej działalności ze strony 

Urzędu, ponieważ byliśmy w sporze z GDDKiA i tutaj inicjatywa uchwałodawcza radnych jak 

gdyby rozwiązała ten problem, tak więc dodatkowych działań ze strony Urzędu nie było. Temat 

był znany, temat był wielokrotnie omawiany i jak Państwo wiecie jesteśmy w sporze 

z GDDKiA, ponieważ GDDKiA uchyla się od zarządzania drogami odbarczającymi  i tak 

wygląda sytuacja na dzień dzisiejszy. Burmistrz myśli, że projekt złożony przez grupę radnych 

jest salomonowym rozwiązaniem i przyczyni się choćby w tej kwestii do uporządkowania 

spraw z drogami odbarczającymi. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarcyk stwierdził, że wyjaśnienia są dla 

niego jasne, jednak prosiłby na przyszłość, aby prace wykonane przez radnych, jeśli jest to 

uzasadnione, aby znalazły finał i w tym momencie były wnioski wypracowane i nie 

otrzymaliśmy do dnia dzisiejszego żadnej informacji zwrotnej. Przewodniczący poprosił, aby 

na przyszłość takie odpowiedzi padały z Urzędu  jak najszybciej to jest możliwe. 
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Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 4 pkt 3. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota złożyła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w Uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2022-2035. 

Zwiększeniu ulega plan dochodów i plan wydatków o kwotę 123.000 zł w 2022r. 

Plan dochodów po zmianie wynosi 99.197.490,85 zł, w tym: 

dochody bieżące o kwotę                 87.924.711,39 zł 

dochody majątkowe                         11.272.779,46 zł 

Plan wydatków po zmianie wynosi 107.006.131,69 zł 

wydatki  bieżące o kwotę                 87.329.780,69 zł 

wydatki majątkowe                          19.676.351,00 zł 

Zmianie ulega plan dochodów majątkowych na programy, projekty lub zadania finansowane 

z udziałem środków o których mowa w art.5 ust.1 pkt 2 i 3 ustawy. 

W związku z powyższym zmianie ulega załącznik Nr 1 do projektu uchwały.  

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

XXXVII/273/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2022 – 2035 wraz z objaśnieniami. 

I. GŁÓWNE ZAŁOŻENIA PRZYJĘTE DO ZMIAN WPF. 

 Uwzględniono zmiany planu dochodów i wydatków dokonane Zarządzeniem 

Burmistrza Nr 115/22 z dn.31 sierpnia 2022r. oraz uchwałą nr XLIV/323/22 Rady 

Miejskiej w Szydłowcu z dnia 29 września 2022r. w sprawie zmian w budżecie w 2022r. 

Dokonano zmiany planu dochodów i wydatków w latach 2023-2025. Zmianie ulega 

czasokres realizacji przedsięwzięć do 2025 roku, w związku z wprowadzeniem zadania 

pn.: „Modernizacja (rozbudowa) oczyszczalni ścieków w Szydłowcu” 2022-2025. 

II. PROGNOZOWANE DOCHODY  

W stosunku do WPF z dnia 04 sierpnia 2022r. zwiększono prognozowane dochody 

budżetowe na rok 2022 o kwotę 9.834.450,16 zł, w tym: 

1)  zwiększono dochody z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące 

o 7.974.881,85 zł, 

2) zwiększono dochody z subwencji ogólnej o 307.770 zł, 

2) zwiększono pozostałe dochody bieżące o 1.650.037,85 zł, 

3) zmniejszono dochody majątkowe o 98.239,54 zł 

W 2022r. plan dochodów po zmianach wynosi 99.197.490,85 zł, w tym dochody bieżące 

87.924.711,39 zł, natomiast dochody majątkowe 11.272.779,46 zł. 

W 2023r. zwiększono dochody o kwotę 432.500 zł, w tym: dochody bieżące o kwotę 

600.000 zł, dochody majątkowe zmniejszono o kwotę 167.500 zł : zwiększono dochody 

ze sprzedaży majątku o kwotę 300.000 zł, natomiast dotacje przeznaczone na inwestycje 

zmniejszono o kwotę 467.500 zł – środki z programu Polski Ład – „Budowa 

Przedszkola Samorządowego Nr 1 przy ul. Wschodniej – Gmina Szydłowiec”. 

W 2023 r. plan dochodów po zmianach wynosi 75.534.927,36 zł, w tym dochody 

bieżące 70.455.000,36 zł, natomiast dochody majątkowe 5.079.927,00 zł. 

W 2024 r. zwiększono dochody o kwotę 7.317.350 zł, w tym: dochody bieżące o kwotę 

700.000 zł, dochody majątkowe o kwotę 6.617.350 zł: zwiększono dochody 

ze sprzedaży majątku o kwotę 300.000 zł, natomiast dotacje przeznaczone na 
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inwestycje o kwotę 6.317.350 zł – środki z programu Polski Ład ( kwota 1.317.500 zł – 

Przedszkole ul. Wschodnia, kwota 4.999.850zł – Oczyszczalnia ścieków). 

W 2024 r. plan dochodów po zmianach wynosi 83.532.350,36 zł, w tym dochody 

bieżące 72.950.000,36 zł, natomiast dochody majątkowe 10.582.350 zł. 

W 2025 r. zwiększono dochody o kwotę 4.999.850 zł z dotacji przeznaczonej na 

inwestycje - środki z programu Polski Ład (kwota 4.999.850zł – Oczyszczalnia 

ścieków). 

W 2025 r. plan dochodów po zmianach wynosi 79.694.850,36 zł, w tym dochody 

bieżące 74.595.000,36 zł, natomiast dochody majątkowe 5.099.850 zł. 

III. PROGNOZOWANE  WYDATKI  

W stosunku do WPF z dnia 04 sierpnia 2022r. zwiększono prognozowane wydatki 

budżetowe w roku 2022 o kwotę 9.834.450,16 zł, w następujących kategoriach 

wydatków: 

1) zwiększono wydatki majątkowe o kwotę 399,46 zł, 

2) zwiększono wydatki bieżące o kwotę 9.834.050,70 zł. 

Plan wydatków po zmianach w 2022 roku wynosi 107.006.131,69 zł, w tym wydatki 

bieżące 87.329.780,69 zł i wydatki majątkowe 19.676.351 zł. 

W 2023r. zwiększono wydatki o kwotę 432.500 zł, w tym: wydatki bieżące zmniejszono 

o kwotę 42.285 zł, wydatki majątkowe zwiększono o kwotę 474.785 zł. 

W 2023 r. plan wydatków po zmianach wynosi 73.000.109 zł, w tym wydatki bieżące 

65.585.268 zł, natomiast wydatki majątkowe 7.414.841 zł. 

W 2024 r. zwiększono wydatki o kwotę 7.317.350 zł, w tym: wydatki bieżące 

zmniejszono o kwotę 887.500 zł, wydatki majątkowe zwiększono o kwotę 8.204.850 zł. 

W 2024 r. plan wydatków po zmianach wynosi 80.971.465 zł, w tym wydatki bieżące 

67.496.615 zł, natomiast wydatki majątkowe 13.474.850 zł. 

W 2025 r. zwiększono wydatki o kwotę 4.999.850 zł, w tym: wydatki majątkowe 

zwiększono o kwotę 4.999.850 zł. 

W 2025 r. plan wydatków po zmianach wynosi 76.757.835 zł, w tym wydatki bieżące 

70.840.000 zł, natomiast wydatki majątkowe 5.917.835 zł. 

IV. PROGNOZOWANE PRZYCHODY I ROZCHODY BUDŻETU . 

Po wprowadzeniu w/w zmian przychody i rozchody nie uległy zmianie. 

V. Wynik budżetu 

Po wprowadzeniu w/w zmian wynik nie uległ zmianie.  

VI. Nadwyżka operacyjna 

Po wprowadzeniu w/w zmian nadwyżka operacyjna w roku 2022 wynosi 594.930,70 zł. 

VII. PROGNOZA DŁUGU. 

Po wprowadzeniu w/w zmian kwota długu nie uległa zmianie.  

VIII. WIELOLETNIE PRZEDSIĘWZIĘCIA   

 Zmianie uległy następujące przedsięwzięcia: 

Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe 

BIEŻĄCE  

1. Zwiększenie przedsięwzięcia „Dzierżawa urządzeń oświetlenia drogowego znajdującego 

się w obrębie Gminy Szydłowiec” o kwotę 1.334 zł w 2022 r., a w 2023 r. o kwotę 272 zł.  

Realizacja przedsięwzięcia: 
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w roku 2022 – kwota 13.109 zł  

w roku 2023 – kwota   9.324 zł. 

2. Zwiększenie przedsięwzięcia „Czyste powietrze” – środki z WFOŚiGW w Warszawie 

o kwotę 15.310 zł w 2022r. i o kwotę 19.690 zł w 2023 r. Wydłużony czas realizacji  

do 2023 r. 

Realizacja przedsięwzięcia: 

w roku 2022 – kwota 35.357 zł  

w roku 2023 – kwota 19.690 zł. 

MAJĄTKOWE  

1. Przedsięwzięcie pn. „Przebudowa ul. Szydłowieckiego oraz ul. Kopernika 

w Szydłowcu” zostało zwiększone o kwotę 812.060,46 zł.  

Plan po zmianach w roku 2022 wynosi 1.063.858 zł, w tym: 

dotacja z Budżetu Państwa 838.808 zł 

środki własne Gminy         225.050 zł. 

Plan w 2023 r. – 250.000 zł – środki własne gminy. 

2.   Przedsięwzięcie pn.: „Budowa Przedszkola Samorządowego Nr 1 przy ul.Wschodniej7-   

      Gmina Szydłowiec” zostało zwiększone o kwotę 2.250.000 zł. 

Plan po zmianach w roku 2022 wynosi 10.000 zł, w tym: 

środki własne Gminy         10.000 zł. 

Plan po zmianach w roku 2023 wynosi 3.000.000 zł, w tym: 

dotacja z Budżetu Państwa – POLSKI ŁAD  2.082.500 zł 

środki własne Gminy                                         917.500 zł. 

Plan po zmianach w roku 2024 wynosi 4.140.000 zł, w tym: 

dotacja z Budżetu Państwa – POLSKI ŁAD  2.082.500 zł 

środki własne Gminy                                      2.057.500 zł. 

Finansowanie zadania: 

dotacja 4.165.000 zł 

środki własne gminy 3.002.000 zł 

Zadanie ogółem 7.167.000 zł (w 2021 wykonano 17.000 zł). 

3.   Przedsięwzięcie pn.: „Modernizacja (rozbudowa) oczyszczalni ścieków w Szydłowcu” 

zostało wprowadzone z kwotę 10.895.700 zł. 

Plan  w roku 2022 wynosi 169.700 zł, w tym: 

środki własne Gminy         169.700 zł. 

Plan w roku 2023 wynosi 566.300 zł, w tym: 

środki własne Gminy        566.300 zł. 

Plan w roku 2024 wynosi 5.079.850 zł, w tym: 

dotacja z Budżetu Państwa – POLSKI ŁAD  4.999.850 zł 

środki własne Gminy                                           80.000 zł. 

Plan w roku 2025 wynosi 5.079.850 zł, w tym: 

dotacja z Budżetu Państwa – POLSKI ŁAD  4.999.850 zł 

środki własne Gminy                                           80.000 zł. 

Finansowanie zadania: 

dotacja 9.999.700 zł 

środki własne gminy 896.000 zł 
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Zadanie ogółem 10.895.700 zł. 

3.   Przedsięwzięcie pn.: „Budowa gminnej świetlicy wiejskiej w miejscowości Szydłówek 

I, na działce należącej do Wspólnoty Gruntowej Wsi Szydłówek I, przekazanej gminie 

Szydłowiec umową użyczenia”  planuje się realizować w latach 2022-2023, staje się 

zadaniem dwuletnim. Zadanie ogółem 319.444 zł. 

Realizacja przedsięwzięcia: 

w roku 2022 – kwota    97.444 zł  

w roku 2023 – kwota  222.000 zł. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Dorota Jakubczyk podziękowała za uwzględnienie jej 

sugestii na Komisji Budżetu oraz wprowadzenie autopoprawki do projektów uchwał w sprawie 

WPF oraz zmian w uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec. Zdaniem Wiceprzewodniczącej 

warto tu dodać, że zmianie ulega plan dochodów i wydatków w roku 2022 jeżeli chodzi o WPF, 

o kwotę 123.000 zł. Wiceprzewodnicząca bardzo podziękowała za wprowadzenie tej 

autopoprawki, ponieważ pozwoli to na uniknięcie kolizji zapasów zamieszczonych 

w uchwałach Rady Powiatu z zapisami w uchwałach Rady Miejskiej w Szydłowcu. Zdaniem 

Wiceprzewodniczącej będzie jeszcze czas na zmianę i dostosowanie pewnych kwot i zapisów, 

ale na dzień dzisiejszy Wiceprzewodnicząca uważa, że zostało to zrobione prawidłowo, za co 

jeszcze raz podziękowała. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk podziękował za wypowiedź 

Wiceprzewodniczącej i wyraził poparcie dla powyższej wypowiedzi. 

 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 4 pkt 4. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota złożyła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej na 2022 r.  

W związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej i wprowadzeniem nowego § 610 dotyczącego 

wydatków na zadania inwestycyjne realizowane ze środków otrzymanych z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych koniecznym jest przeniesienie planu z § 6050 do § 610, tylko 

w zakresie dofinansowania. Wkład własny pozostaje w § 6050. 

Dotyczy to następujących inwestycji: 

Lp. 
Klasyfikacja 

 budżetowa 

Nazwa zadania 

 inwestycyjnego 

Kwota  

dofinansowania 

z RFIL 

1 
600/60016 § 

610 

Przebudowa drogi gminnej w miejscowości 

Hucisko gmina Szydłowiec 
201 500,00 

2 900/90001 § 

610 

Rozbudowa sieci wodociągowej w 

miejscowości Szydłowiec – dzielnica 

przemysłowa 

128 500,00 

3 900/90015 § 

610 

Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie 

gminy Szydłowiec – współfinansowane ze 

środków RFIL 

980 689,00 

  Razem 1 310 689,00 
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Zwiększa się dochody i wydatki majątkowe o kwotę 123.0000 zł, refundacja wydatków z lat 

poprzednich na zadaniu nas Zalewem, zwiększa się wydatki majątkowe o powyższą kwotę. 

Plan dochodów po zmianie wynosi 99.197.490,85 zł, w tym: 

dochody bieżące o kwotę                 87.924.711,39 zł 

dochody majątkowe                         11.272.779,46 zł 

Plan wydatków po zmianie wynosi 107.006.131,69 zł 

wydatki  bieżące o kwotę                 87.329.780,69 zł 

wydatki majątkowe                          19.676.351,00 zł 

„Budowa drogi od wsi Hucisko od granic administracyjnych Gminy Szydłowiec” – po zmianie 

90.0000zł 

„Montaż klimatyzacji w auli PSP nr 2 w Szydłowcu” – po zmianie 43.000 zł. 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale 

Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2022 Nr XXXVII/274/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 28 grudnia 2021 roku. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 5. 

Przewodniczący obrad przedstawił informacja z przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Szydłowiec, kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowe oraz przebiegu realizacji 

wykonania planu finansowego instytucji kultury za I półrocze 2022 r. 

 

Poinformował, że informacja z przebiegu wykonania budżetu Gminy Szydłowiec, 

kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowe oraz przebiegu realizacji wykonania planu 

finansowego instytucji kultury za I półrocze 2022 r była  przedmiotem prac  Komisji Budżetu 

i Rewizyjnej RM, które wydały opinie pozytywną.  

 

Wobec braku uwag informacja została przyjęta poprzez aklamację 

 

Ad 6. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa odczytał uchwałę Nr 3.d./283/2022 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 22 września 2022 

roku w sprawie wydania opinii o przedłożonej przez Burmistrza Szydłowca informacji 

o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2022 roku. 

 

Ad 7. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk poinformował, że wpłynęły do 

niego interpelacje następujących Radnych: Marka Ceglińskiego, Macieja Kapturskiego oraz 

Doroty Jakubczyk. Przewodniczący oświadczył, że postara się w najbliższym  terminie 

przekazać złożone interpelacje do Burmistrza. Przewodniczący zapytał, czy ktoś z radnych 

chciałby złożyć interpelacje na piśmie. 

 

Radna Grażyna Rycerska stwierdziła, że chciałby złożyć zapytanie. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk poinformował, że zapytania 

również powinny zostać złożone na piśmie, dodając, że Radna może zabrać głos w sprawach 

różnych.  

 

Radna Anna Majstrak złożyła interpelacje /w zał. do prot./. Radna wyjaśniła, że składa 

interpelację w związku z licznymi zapytaniami mieszkańców odnośnie ulicy Kamiennej na 

odcinku od kościoła do ulicy Hubala. Na tym odcinku znajduje się dużo zaparkowanych 

samochodów i mieszkańcy zwracają się z prośbą, aby ze względu na częste zagrożenia w ruchu, 

że muszą gdzieś uciekać, bo ciężko jest wjechać jak jest rząd samochodów, chcą aby tam zrobić 

ograniczenia postoju. Ponadto kiedyś Pani po pogrzebie zgłosiła, że ciężko jest przejść 

w kondukcie pogrzebowym. W związku z powyższym Radna poprosiła o postawienie w tym 

miejscu znaków z czasowym ograniczaniem postoju lub zakazem postoju samochodów. 

 

Ad 8. 

Radna Grażyna Rycerska zapytała o plany odnośnie zgazyfikowania miasta Szydłowiec. 

Radna zauważyła, że obecnie gaz jest zakładany na ulicy Książek Majdowski, założony został 

na ulicy Książek Stary, dlatego chciałaby uzyskać informację, czy będzie w najbliższym czasie 

założony gaz na ulicy Książek Nowy oraz ulicy Narutowicza. Radna poprosiła o przekazanie 

dobrych informacji dla mieszkańców.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiedział, że na sesji, która odbyła się jakiś czas temu 

odpowiadał jakie są plany Polskiej Spółki Gazownictwa na ten rok, natomiast może jeszcze raz 

przekazać tę informację Radnej po odnalezieniu dokumentacji. Burmistrz stwierdził, że wystąpi 

z pytaniem do Polskiej Spółki Gazownictwa o sprecyzowanie planów na najbliższy okres.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Dorota Jakubczyk zadała pytanie na temat informacji 

z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. Radna usłyszała, że zostało podjęte zarządzenie w sprawie 

powołania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii, dlatego 

Radna poprosiła o udzielenie informacji na czym to polegało, jeśli nastąpiła zmiana to jaki był 

powód oraz kto odszedł, kto wszedł do składu komisji oraz kto przewodniczy tej komisji.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew oznajmił, że udzieli odpowiedzi na piśmie.  

 

Radny Maciej Kapturski korzystając z obecności Prezesa Ciepłowni Miejskiej chciałby zadać 

kilka pytać, a dokładnie zapytać o przygotowanie Ciepłowni Miejskiej do sezonu grzewczego, 

jakie ciepłownia posiada zasoby węgla oraz jaka była podwyżka, mimo iż w stosunku do innych 

miejscowości nie jest ona zbyt wielka? Radny chciałby, aby Rada i mieszkańcy publicznie 

usłyszeli sprostowanie pewnych wpisów na stronach internetowych, szczególnie na forach 

publicznych, aby dowiedzieć się w jakiej naprawdę sytuacji znajdujemy się jeśli chodzi o sezon 

grzewczy 2022/2023. 

 

Prezes Ciepłowni Miejskiej Dariusz Podgórski na wstępie podziękował Przewodniczącemu 

Rady Miejskiej za zaproszenie na sesję, ponieważ otrzymuje zaproszenie na wszystkie sesje 

Rady Miejskiej, jednak nie zawsze ma możliwość przybycia. Odpowiadając na pytanie zadane 

przez radnego Macieja Kapturskiego, Prezes oznajmił, że do sezonu grzewczego Ciepłownia 

jest przygotowana doskonale. Ciepłownia posiada 5000 ton węgla, czyli tyle ile wystarcza na 

sezon grzewczy. Węgiel ten udało się zakupić w latach ubiegłych po dość niskich cenach 

w porównaniu do obecnych cen węgla. Średnia cena zakupionego węgla wynosi 575 zł za tonę, 

co nie jest nawet ¼ ceny węgla w jakich obecnie można go zakupić. Cała infrastruktura również 

została przygotowana w należyty sposób, także Prezes wyraził nadzieję, że obecny sezon 
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grzewczy przejdzie gładko. Natomiast inaczej sprawa wygląda w przyszłości, ponieważ 

przyszłość jest nieznana i węgiel znajdujący się na składzie ciepłowni się kiedyś skończy 

i trzeba będzie kupić kolejny, a jakie będą jego ceny trudno powiedzieć, ale Prezes wyraża 

nadzieję, że obecny okres sezonu grzewczego pozwoli na przeczekanie i ustabilizowanie się 

cen węgla, chociaż Prezes słyszał, że aby wrócić do poprzedniego wydobycia jakie było przed 

laty potrzebne jest 1,5 roku. Tak więc Prezes ma nadzieję, że ceny węgla spadną, tak jak obecnie 

spadają ceny energii elektrycznej oraz ceny gazu. Niemniej jednak ciepłownia rozpoczęła 

inwestycje, którą w tym roku zakończy przy przychylności GDDKiA oraz rozpoczęła 

inwestycję, która ma za zadanie jednoczesną produkcję ciepła i energii elektrycznej. Produkcja 

ciepła w ilości 1/3 potrzebnej do konsumpcji miastu w ciągu roku, będzie produkowana 

w konglomeracji. Ciepłowni udało się również podpisać korzystne kontrakty na dostawę gazu 

i odkup energii elektrycznej w związku z czym inwestycja będzie przyniosła zysk, przy 

założeniu sprzedaży ciepła i energii elektrycznej co będzie stanowiło dodatkowe przychody. 

Prezes wyraził nadzieję, że te dodatkowe przychody wpłyną na złagodzenie cen zakupu węgla. 

W odniesieniu do tematu podwyżek Prezes stwierdził, że nie czyta treści umieszczanych na 

forach internetowych, ponieważ wpisy tam pozostawia osobą sfrustrowanym, które przez te 

fora się przewijają. Natomiast na stronie internetowej Ciepłowni Miejskiej znajdują się 

wszelkie potrzebne informacje m.in. poprzednia taryfa obowiązująca do 1 października, taryfa 

obowiązująca od 1 października, tak więc można sobie policzyć wysokość wzrostu, który 

wynosi 27,9%. Prezes stwierdził, że jest to niewielki wzrost w stosunku do innych miast. Prezes 

zauważył, że 4 lata temu w Szydłowcu cena ciepła była wyższa od ceny ciepła w Radomiu, 

natomiast obecnie cena ciepła sięga zaledwie połowie obecnej ceny za ciepło w Radomiu. 

Informacje te można sprawdzić na stronie Urzędu Regulacji Energetyki, gdzie znajdują się 

taryfy obowiązujące w innych miastach. Prawdopodobnie tylko Kozienice, które korzystają 

z ciepła odpadowego elektrowni ma niższe ceny niż w Szydłowcu. Prezes wrócił do tematu 

przychylności GDDKiA wyjaśniając, że Ciepłownia w Szydłowcu otoczona jest terenami, 

którymi zarządza GDDKiA, w związku z czym przyłącze niezbędne do działania wcześniej 

wspomnianej konglomeracji musi zostać przeprowadzone przez tereny GDDKiA. Prezes ma 

nadzieję, że uda się uzyskań na to zgodę, ponieważ dotychczas GDDKiA nie wydała decyzji 

o umieszczeniu na tych terenach infrastruktury gazowniczej, jednak Prezes wyraża nadzieję, że 

sprawę tę uda się rozwiązać. W tej sprawie zostało wystosowane przez Prezesa pismo do Pani 

Poseł Agnieszki Górskiej, która pomaga przy tej inwestycji, z prośbą o interwencję w tej 

sprawie. Prezes ma nadzieję, że pomoże to w jakiś sposób w rozwiązaniu tej sprawy. Prezes 

stwierdził, że generalnie tylko w sali w której odbywa się sesja jest zimno, bo w Szydłowcu 

będzie ciepło.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa oznajmił, że sprawdził te informację 

i cena za ciepło faktycznie jest dobra, natomiast chciałby wiedzieć jak długo taka cena się 

utrzyma i czy można przyjąć, że w obecnym sezonie grzewczym zmiany cen nie będzie, czy 

ulegnie ona zmianie?  

 

Prezes Ciepłowni Miejskiej Dariusz Podgórski stwierdził, że chciałby znać odpowiedź na 

to pytanie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa zauważył, iż Prezes wspomniał, że na 

obecny sezon grzewczy węgla wystarczy, dlatego rozumie to w ten sposób, że cena ciepła jest 

już zaklepana, ponieważ koszt węgla jest już znany. Wiceprzewodniczący zapytał, czy dobrze 

to rozumie? 
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Prezes Ciepłowni Miejskiej Dariusz Podgórski odpowiedział, że każda firma ma dwa 

zadania tj. przetrwać i rozwijać się. Jeżeli ceny mediów, które są pobierane, czyli energii 

elektrycznej, wody, węgla będą na tyle niskie, że powolną przetrwać to cena ciepła nie zostanie 

podniesiona. Natomiast jeżeli ceny mediów będą rosły, a obecnie nawet Rząd nie wie jak będą 

wyglądały ceny energii elektrycznej, czy będą one regulowane, czy będą związane z cenami 

energii na giełdach. Prezes zaznaczył, że spółka ma podpisane pewne kontrakty tj. kontrakt 

gazowy, kontrakt na odbiór energii elektrycznej z naszego kondensatora, co gwarantuje dość 

pokaźny zysk na tej inwestycji. Prezes wyraził nadzieję, że ten zysk powoli spółce w przypadku 

wzrostu cen węgla na posiadanie przychodów takich, które będą niwelowały wzrost ceny 

węgla. Jak wysokie będą ceny węgla, czy będzie on dostępny, czy będzie dostępny 

w parametrach jakich spółka oczekuje trudno powiedzieć. Tak wygląda sytuacja, a taryfa jest 

ustalona do 1 października roku następnego, choć w międzyczasie mogą być korekty tej taryfy, 

ale spółka będzie się starała, aby to ograniczyć. Prezes stwierdził, iż jego zdaniem wszystkim 

doskwierają podwyżki i drożyzna, ale zwracając się do radnego Macieja Kapturskiego, który 

jest również Przewodniczącym Rady Nadzorczej Spółdzielni Mieszkaniowej Prezes zauważył, 

że Spółdzielnia Mieszkaniowa, aby ulżyć mieszkańcom nie będzie obniżała czynszu, bo jeżeli 

obniży to nie przetrwa i taka sama sytuacja jest w Ciepłowni. Jeżeli koszty nie będą szły w parze 

z przychodami to spółka również nie przetrwa.  

 

Radny Maciej Kapturski podziękował za odpowiedź, a odnosząc się do wypowiedzi Prezesa 

odnośnie obniżenia czynszu przez spółdzielnię stwierdził, że niestety Spółdzielnia nie jest 

w stanie tego zrobić, ponieważ Spółdzielnia opiera się na cenach, które przychodzą z zewnątrz 

m.in. z Ciepłowni.  

 

Prezes Ciepłowni Miejskiej Dariusz Podgórski stwierdził, że bardzo dobrze to rozumie oraz 

przeprosił Radnego za to pytanie, twierdząc, że było to pytanie przewrotne. 

 

Radny Maciej Kapturski zapytał o korzyści jakie mieszkańcy mają poprzez Polski Rząd tj. 

rekompensaty szczególnie w domach jednorodzinnych, natomiast mieszkańcy bloków taką 

rekompensatę mają zaplanowaną, dlatego Radny zapytał czy Ciepłownia Miejska otrzyma taką 

rekompensatę w imieniu mieszkańców bloków, bo mieszkańcy bloków sami nie są w stanie 

otrzymać tej rekompensaty. Radny zapytał, czy Ciepłownia Miejska się do takiej rekompensaty 

kwalifikuje. 

 

Prezes Ciepłowni Miejskiej Dariusz Podgórski odpowiedział, że na szczęście  nie, dlatego 

że średnia cena wytwarzania ciepła jest dużo niższa niż tzw. cena ciepła z rekompensatą. Cena 

jest o 20 zł niższa, bo cena ciepła z rekompensatą wynosi 103,82zł, natomiast nasza średnia 

cena wytwarzania ciepła wynosi 83,90zł. Prezes wyjaśnił, że stwierdził, że rekompensata na 

szczęście nie przysługuje, ponieważ gdyby cena była wyższa to Ciepłownia musiałaby 

stosować średnią cenę ciepła z rekompensatą, natomiast o resztę starać się w lipcu, pod 

warunkiem, że pieniądze będą. Zdaniem Prezesa pieniądze te są wręcz wirtualne. Cena jest na 

tyle niska, że nie trzeba stosować ceny z rekompensatą.  

 

Radna Anna Majstrak poinformowała, że gdy jechała ostatnio samochodem ulicą Podgórze, 

szły tamtędy dzieciaci na spacer nad zalew. Było im ciężko przejść przez ulicę, bo jest tam 

kawałek chodnika, który nagle się urywa, jest jezdnia, a po drugiej stronie było błoto. Radna 

zapytała Burmistrza, czy jest możliwość dobudowania tam jeszcze kawałka chodnika oraz czy 

jest możliwość namalowania tam pasów. Samochody nie bardzo chcą się tam zatrzymać, bo 

pasów nie ma, a dzieci było sporo z dwiema opiekunkami. Wyglądało to strasznie, bo nie było 
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wiadomo czy dzieci wyjdą na ulicę, czy nie. Tak więc Radna zapytała czy dało by się tam coś 

zrobić. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk podziękował radnej za zabranie 

głosu w tej sprawie, ponieważ problem ten pojawia się nie tylko na tej ulicy, ale również na 

ulicy Ogrodowej i wielu innych. Przewodniczący poprosił Burmistrza o zweryfikowanie takich 

ulic i przede wszystkim zabezpieczenie bezpieczeństwa mieszkańców poprzez doposażenie ulic 

w przejścia.   

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiedział, że rozumie, iż radna miała na myśli 

skrzyżowanie na Książek Stary w okolicy ulicy Hubala. Jest to droga powiatowa i jest to 

rzeczywiście inwestycja zakończona i niedokończona, natomiast z pozyskanych informacji 

wynika, że albo dokumentacja techniczna dotycząca przebudowy tego skrzyżowania została 

zakończona, albo jest na końcowym etapie. W każdym bądź razie było to ustalane z naszym 

zarządem dróg i zostanie tam przeprowadzona głęboka modernizacja. Jest to nie dokończone 

ponieważ całe to skrzyżowanie zostanie przebudowane, zostanie przebudowany zarówno 

wyjazd na ulicę Książek Majdowski z ulicy Hubala, jak i z Książka Starego w kierunku Książka 

Majdowskiego. Skrzyżowanie zostanie całkowicie przebudowane, dlatego jest pozostawione 

niedokończone i rzeczywiście nastręcza problemów, ponieważ czeka go dalsza przebudowa. 

Ono zostało zrobione w takiej formie jak Powiat wykonywał zadanie dotyczące przebudowy 

ulicy Książek Majdowski i budowy ścieżki rowerowej. Burmistrz poinformował, że posiada 

informację, iż Powiat będzie się ubiegał o środki zewnętrze, ponieważ Burmistrz nie zna 

kosztorysu, ale projektanci zakładali, że przebudowa tego skrzyżowania będzie kosztowała 

kilka milionów złotych. W związku z tym pewnie Powiat szybko tego nie wykona, ponieważ 

z ustaleń poczynionych ze Starostą wynika, ze będą poszukiwali wsparcia zewnętrznego ze 

względu na duży koszt wykonania tego zadania. Problem jest Burmistrzowi znany, ale zdaniem 

Burmistrza nie zostanie on w tej chwili rozwiązany, ponieważ jest inna dokumentacja i będą 

się starali, aby pozyskać środki, aby to skrzyżowania przebudować.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk poinformował, że w dniu 

wczorajszym otrzymał drogą mailową pismo od mieszkańców ulicy Wiejskiej podpisane przez 

ponad 20 mieszkańców z prośbą o interwencję w związku z cyklicznymi podtopieniami na tej 

ulicy. Przewodniczący oznajmił, że pozwoli sobie przekazać zdjęcia i pismo do Burmistrza. 

Przewodniczący poinformował, że pismo to wpłynęło również do Zarządu Dróg. 

Przewodniczący poprosił o pomoc mieszkańcom jeśli jest taka możliwość, ponieważ jest już 

taka pora, która na pewno nie pomaga w tym, żeby bezpiecznie się poruszać. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiedział, że również otrzymał wspomniane pismo 

oraz zdjęcia. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk odczytał pismo od Komendanta 

Powiatowego Policji. Przewodniczący wyraził nadzieję, że jak każdego roku Rada Miejska 

podejmie decyzję o wsparciu działań Policji. 

15 września 2022 roku do Sejmu wpłynął poselski projekt ustawy o przedłużeniu kadencji 

jednostek samorządu terytorialnego czyli i także naszej kadencji Rady Miejskiej w Szydłowcu 

do dnia 30 kwietnia 2024 roku oraz o zmianie ustawy Kodeks wyborczy. W uzasadnieniu 

posłowie wnioskodawcy stwierdzili, że potrzeba tej zmiany wynika z wyjątkowego 

skumulowania dat wyborów samorządowych i wyborów parlamentarnych. Te zbliżenie jest 

niepożądane wg nich z przyczyn organizacyjnych i pro frekwencyjnych. Wnioskodawcy 

mówili o nakładaniu się procesów wyborczych i nakładaniu się kampanii wyborczych. Jako 
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radny Rady Miejskiej w  Szydłowcu i chciałbym żeby to wybrzmiało opowiadam się 

zdecydowanie przeciw projektowi ustawy o wydłużeniu kadencji samorządów do wiosny 2024 

r. I uważam , że "ten projekt jest szkodliwy dla ustroju państwa i ustroju samorządów" co za 

tym idzie ich funkcjonowania. Wyjaśnię skrótowo dlaczego. Projekt ten jest dla mnie 

niekonstytucyjny i antydemokratyczny i nie ma nic wspólnego z dobrem samorządów i nie ma 

nic wspólnego z regułami gry nałożonymi ustawą z 2018 r. "To jest wyłącznie polityczny 

zabieg, by wybory samorządowe nie odbyły się przed wyborami parlamentarnymi". Uważam, 

że jest możliwe takie wyznaczenie dat wyborów parlamentarnych i samorządowych, by bez 

przekładania nie nakładały się na siebie. 24 września 2023 można np. przeprowadzić wybory 

samorządowe, a 5 listopada tego roku parlamentarne. 

Należy zwrócić jeszcze na jedna rzecz uwagę - na problem jaki się pojawi, jeśli wójtowie 

i burmistrzowie zostaną posłami po wyborach w 2023 r. - wówczas ich stanowiska będą przez 

kilka miesięcy nieobsadzone - bo do wyborów wiosną 2024 r. będzie za mało czasu, by 

przeprowadzać wybory uzupełniające. Dlaczego o tym mówię na sesji  bo właśnie dzisiaj 

z dużym prawdopodobieństwem Sejm większością głosów obozu rządzącego przyjmie tę 

szkodliwa ustawę i  drugim powodem jest to, że musimy i powinniśmy przypominać, że to 

rządzący w ustawie z 2018 r. zdecydowali przecież o pięcioletniej kadencji samorządów, choć 

już wtedy było wiadomo, że wybory parlamentarne będą wypadać w 2023 r. Należy podkreślić 

iż wydłużanie kadencji jest zawsze wątpliwe konstytucyjne. Tak na marginesie przecież" 

można by było równie dobrze skrócić kadencję Sejmu i przeprowadzić wybory parlamentarne 

wiosną 2023". Oczywiście w to nie wierzę i kończąc apeluję do przedstawicieli samorządu 

naszego Regionu: radnych gminnych, powiatowych, Wójtów, Burmistrza i Starosty o publiczne 

głosy na forach lub w mediach społecznościowych przeciwstawiające się tym zmianom aby nie 

pozostawić  tego bez echa. Obecnie ponad połowa Polaków uważa, że wybory samorządowe 

i parlamentarne powinny odbyć się zgodnie z upływem obecnej kadencji czyli jesienią 2023 r. 

a tylko ok 20 % jest za ! Decyzje oczywiście pozostawiam Państwu. 

 

Ad 9. 

Na tym porządek XLIV sesji został wyczerpany. 

 

Przewodniczący obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam XLIV sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął XLIV sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1415 do godz. 1545 

 

Rada podjęła uchwały: XLIV/320/22, XLIV/321/22, XLIV/322/22, XLIV/323/22. 

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu był Łukasz Stasiak.  

Protokołowała: 

Paulina Bednarczyk 
Przewodniczący obrad 

 

Marek Artur Koniarczyk 

 
 


